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Słowo od Pastora: Gedeon pyta: gdzie są cuda?, 04
Felieton: Zagubić się w Bogu, a nie w świecie, 12

Kącik teologiczny: Na czym polega..., 13 
+ Świadectwo wiary, Nauczania na Wysokim, 

 Spotkania na Wysokim, Szkółka Niedzielna, Werset
miesiąca i inne

W tym numerze: 



I wzniósł swoją świątynię, jak WYSOKIE niebo, 
jak ziemię, którą ugruntował na wieki. Ps 78, 69

NOWA NAZWA I LOGO

Mówimy o nim tak od dawna, ale teraz zyskał swoją szatę graficzną

Kościół na Wysokim

Nasz cel: 
prowadzić ludzi do Chrystusa, pomóc osiągnąć
chrześcijańską dojrzałość i przyłączyć się do społeczności
wierzących, aby wspólnie służyć i z radością wielbić Boga.

Nasze Motto: 
Z radością służyć Bogu, poznając Go i czyniąc Go znanym.



14 stycznia odbyło się uroczyste wręczenie dyplomów i nagród  w
Biblijnym konkursie Szkółki Niedzielnej. 

Gratulujemy laureatom konkursu i zachęcamy pozostałe dzieci i
dorosłych do studiowania Słowa Bożego

DZIAŁO SIĘ NA WYSOKIM 
Styczeń 2024
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W Księdze Sędziów pojawia się idea Boga
przebywającego pośród swego ludu.
Księga Sędziów 6:11-13 Pewnego razu przyszedł
anioł Pański i usiadł pod dębem, który był w Ofra, a
należał do Joasza, potomka Abiezera, podczas gdy
Gedeon, jego syn, wyklepywał pszenicę w tłoczni
winnej, aby ją zabezpieczyć przed Midiańczykami. I
ukazał mu się anioł Pański i rzekł do niego: Pan z
tobą, mężu waleczny! A Gedeon rzekł do niego: Za
pozwoleniem, panie mój. Jeżeli
Pan jest z nami, to dlaczego spotkało nas to
wszystko? Gdzież są wszystkie jego cuda, o
których opowiadali nam nasi ojcowie, mówiąc:
Czyż nie Pan wywiódł nas z Egiptu? Teraz zaś
porzucił nas Pan i wydał nas w rękę Midiańczyków.
Gedeon jak widać był konkretnym człowiekiem,
twardo stąpającym po ziemi.
Kiedy usłyszał, że Bóg jest z nimi, to od razu
konkretnie zapytał: a gdzie są tego dowody? Bo
jakoś ich nie dostrzegam. Czy współcześni
chrześcijanie powinni zadawać sobie to samo
pytanie co Gedeon: gdzie są przejawy Bożej
obecności pośród nas? A po drugie jakie są biblijne
kryteria, aby na to ważne pytanie odpowiedzieć.
Możemy przypuszczać, że Gedeon był raczej
zorientowany na ponadnaturalne
przejawy działania Boga: pyta o cuda. Gdzie są cuda
Boga? Nie ma cudów, nie ma Boga. Dzisiaj również
istnieje taka frakcja chrześcijan, którzy prezentują
podobne jednowymiarowe podejście Gedeona.
Gedeon żył w czasach formowania się Izraela. Prawa
Mojżeszowe nie były praktykowane. Ich znajomość
nikła. Księga Sędziów w środku i na końcu księgi
przedstawia problem, z którym wówczas się zmagali
podobnie jak nie jeden dzisiejszy kościół.

GEDEON PYTA:  GDZIE  SĄ CUDA?
Krzysztof  Krajewski

S Ł O W O  O D  P A S T O R A

Sędziów 17:5-6 Tak więc ten mąż, Micheasz, miał
dom Boży. Kazał też sporządzić efod kapłański i
bożki domowe i powołał jednego ze swoich
synów, aby był jego kapłanem. W tym czasie nie
było króla w Izraelu, każdy robił, co mu się
podobało.
Sędziów 21:25 W tym czasie nie było jeszcze króla
w Izraelu; każdy robił, co mu się podobało. Jednak
my u kresu wieków, mamy Słowo Boże i Ducha
Bożego przez co możemy wznieść się na wyższy
poziom poznania i myślenia.
Mamy nie tylko Księgę Bożą, jako standard, ale
nawet samego Autora Biblii, który mieszka w nas.
Mamy Świętego Ducha.
Jana 14:26 Lecz Pocieszyciel Duch Święty, którego
Ojciec pośle w imieniu moim, nauczy was
wszystkiego i przypomni wam wszystko, co wam
powiedziałem.
Każdy jest powołany do bycia uczniem Chrystusa, a
więc naśladowania postawy i duchowości swego
Zbawiciela. Każdy jest powołany do społeczności z
Bogiem poprzez modlitwę, służbę Bogu, czytanie i
rozważanie Słowa Bożego. Jedną z najważniejszych
rzeczy, której możemy i powinniśmy się nauczyć to
dostrzegać rękę Boga w codziennym życiu. 
W jaki sposób Bóg przejawia swoją obecność w
naszym życiu? Jak praktycznie możemy Go zauważyć?
Sposobów jest wiele i dużo zależy od naszej
wrażliwości i czujności w dostrzeganiu Bożych
śladów wokół nas. Bóg pojawia się za każdym razem
kiedy okazywana jest szczera życzliwość i pomoc
drugiej osobie. Kiedy w trudnej sytuacji masz w sercu
pokój, nadzieję, a nawet jesteś w stanie dawać
pocieszenie innym w chwilach własnego utrapienia. 
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Kiedy po prostu wychodzisz do pracy odczuwając
pokój i radość. Kiedy pomimo czyjejś winy i
wyrządzonej szkody, jednak udzielasz przebaczenia.
Kiedy w swoim sercu czujesz miłość i akceptację. To
właśnie ten czas, kiedy twój Ojciec obsypuje cię
swoimi darami. Kiedy doświadczasz wewnętrznej
harmonii, odkrywasz w sobie nowe pragnienia,
talenty, pomysły i chcesz zaangażować się w służbę,
to wiedz, że ręka Boża jest nad tobą. Kiedy spada z
ciebie ciężar wspomnień, porażki i poczucia straty
doznanej w przeszłości, bądź pewien, że dotyka cię
prawica kochającego Ojca.

Niech ten miesiąc kochani będzie dla nas wszystkich
szkołą rozpoznawania śladów dłoni i stóp Ducha
Świętego w naszym życiu. Niech nasze serca
wypełnia niewzruszone przeświadczenie, że nasz
Niebiański Ojciec jest z nami i pośród nas. Boża
miłość niech będzie puchową poduszką, na której co
wieczór złożymy nasze głowy, a serca powierzymy
Ojcowskiej opiece naszego Boga.

S Ł O W O  O D  P A S T O R A
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SPOTKANIA NA
WYSOKIM
T O  S I Ę  D Z I E J E  W  N A S Z E J  S P O Ł E C Z N O Ś C I

Poniedziałek
10:00 – Bractwo Serca

19:00 – Wykłady z Listu do Hebrajczyków
Wtorek

17:00 – Zbiórka Zuchów 
18:00 – Owocne Spotkania: grupa dla kobiet 

Środa
17:00 – Zbiórka Harcerzy

19:00 – Modlitwa i Uwielbienie
Czwartek 

18:00 - Warsztaty Liderów 
Piątek

18:00 – Spotkania młodzieżówki OW22
18:30 – Spotkanie Odnowy i Przebudzenia

Sobota
9:00 – Próba zespołu muzycznego
18:00 – Studium biblijne dla kobiet 

(*raz w miesiącu)
Niedziela

10:30 – Nabożeństwo
11:00 — Szkółka Niedzielna

Jeśli chcesz dołączyć do spotkań grupy domowej, bądź
założyć własną grupę, prosimy o kontakt z Pastorem, 

nr tel.: 501253516



Poniedziałkowa grupa studium biblijnego Bractwo SERCA
regularnie spotyka się w kawiarence naszego kościoła na
osiedlu Wysokim o godzinie 10.00. 

Potrzeba odkrywania Bożego Słowa i wymiany myśli jest
wciąż intensywna. 
Choć skończyliśmy już materiały przygotowane przez
Stowarzyszenie Ewangelizacyjne
Billy’ego Grahama, formuła spotkań jest wciąż ta sama -
opiera się na kilku (6-8) kluczowych wersetach, które
poddane są omówieniu w formie dyskusji. 

Moderator dyskusji jest funkcją wymienną i zazwyczaj nie
brakuje ochotników ani do moderowania spotkań, ani do
aktywnego w nich udziału, tym bardziej, że tematyka jest
teraz wybierana przez uczestników spotkań. 
Pomysłów na tematy przyszłych spotkań nie brakuje, bo są
to zwykle nurtujące kwestie, wynikające z naszego
codziennego życia z Bogiem. 

Natomiast ostatnimi czasy dyskutowaliśmy na takie tematy:
Co to znaczy, że Jezus jest drogą, prawdą i życiem?
Co to znaczy, że Bóg jest zazdrosny?
Czym jest zwiedzenie?
Czym jest czas w Słowie Bożym?
Jak Słowo Boże odnosi się do kwestii narodu, ojczyzny i
patriotyzmu?
Co to jest sumienie?
Czym jest wstyd i co Słowo Boże mówi na ten temat?

Przypominamy, że spotkania są otwarte, a fundamentem
dyskusji jest Słowo Boże jako źródło objawienia. 

BRACTWA SERCA 
Poniedziałkowe spotkania 



Świadectwo wiary
W Z M O C N I J  S I Ę  Ś W I A D E C T W A M I  B R A C I  I  S I Ó S T R  W  C H R Y S T U S I E

Paulina

Chcesz podzielić się swoim świadectwem? Wyślij je na adres: swiadectwa3baptyscikrk@gmail.com

    Zawsze wierzyłam w Boga i modliłam się jak
umiałam. Jednak później przekonałam się co
znaczy naprawdę wierzyć i tej wiary używać.
Pastor kiedyś fajnie porównał, że Biblia może stać
na półce i się kurzyć, albo można naprawdę z niej
korzystać. Wtedy taka świadoma wiara w
połączeniu ze Słowem Bożym pozwala poczuć
ojcowską miłość, że możemy być w Jego
ramionach i czuć się bezpiecznie, po prostu
doświadczyć realnego Boga. 
 Początek tego miał miejsce, gdy byłam
nastolatką i przyjaciółka mamy zaprosiła nas na
przedstawienie – „Bramy Nieba i płomienie
piekła”. Na początku miałam nie iść na ten
„teatrzyk” o Bogu i diable – myślałam, że to strata
czasu i cóż tam może być takiego. Jednak cieszę
się, że wtedy ja, mama i tata wybraliśmy się i
doświadczyliśmy przełomu w naszym życiu. To
przedstawienie było niesamowite, cała oprawa
muzyczna, dźwiękowa, efekty świetlne były na
wysokim poziomie. Przedstawione było tam życie
codzienne ludzi, którzy spotykają się ze śmiercią i
stają przed Aniołem, który sprawdza czy ich imię
zapisane jest w Księdze Życia i w konsekwencji
idą do piekła czy nieba. Dawało to wiele do
myślenia nad sensem życia i jego końcem.
Pierwszy raz usłyszałam wtedy o nawróceniu, o co
tak naprawdę w tym chodzi i, że to od nas zależy
czy chcemy pójść za Jezusem, czy chcemy oddać
Mu swoje życie, pozwolić Mu działać w nas,  

 zmieniać nasze życie na jeszcze lepsze i
zrozumieć, że ofiara już wykonała się na krzyżu.
To Jezus wziął ciężar grzechów wszystkich nas na
siebie i ta łaska jest dostępna dla wszystkich,
którzy chcą Go przyjąć jako Pana i Zbawiciela,
otrzymując przebaczenie. ŁASKA to zwycięstwo
nad wszelkim grzechem – przez Jego POMOC i
MOC. Pomodliłam się wtedy, że chcę przyjąć
Jezusa do swojego serca, oddać Mu życie i żeby
On działał. 
Zaczęliśmy całą rodziną chodzić do kościoła do
Pastora Krzyśka, wtedy na Lwowską. Kazania były
bardzo głębokie, a uwielbienia piękne,
przenikające do serca. Za jakiś czas z tatą
wcieliliśmy się w rolę jednych z aktorów
przedstawienia „Bramy Nieba i płomienie piekła”
które tak nas poruszyło. Poznawaliśmy Boga i
Jego Słowo, które stopniowo kiełkowało w naszej
rodzinie. Wierzę, że jako nastolatka uniknęłam
wielu kłopotów bo oparłam się na Bogu i wtedy
realnie Go doświadczyłam, a świeżo po
nawróceniu jest takie wyjątkowe pragnienie
Boga, Jego bliskości. 
Powiem Wam, że przez lata budowałam ten
fundament wiary, by później zmierzyć się z
prawdziwymi problemami – górami życiowymi po
ludzku nie do pokonania, ostatecznie zwyciężając
wiarą ponad wszystko, wbrew wszystkiemu co
wokół. Normalne problemy codziennego życia to
jest zupełnie co innego, niż gdy zmierzamy się 
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z prawdziwymi dramatami życiowymi. Wtedy
trudno jest ufać, gdy nie widzi się zmian, albo coś
trwa i trwa bez końca. Często wtedy mamy różne
wzloty i upadki. Nadzieja połączona z wiarą
przeplata się z beznadzieją. Sami wtedy na
pewno nie damy rady. Musimy wtedy oprzeć się
na Bogu jeszcze mocniej, a gdy nie mamy siły bo i
takie są momenty, choć powiedzieć – Jezu ratuj,
bądź przy mnie. Ważne otoczyć się ludźmi
głęboko wierzącymi. Poprosić o wsparcie i
modlitwy bo często wtedy jesteśmy słabi i nie
mamy siły. “Przyjaciele są jak ciche anioły, które
podnoszą nas, kiedy nasze skrzydła zapominają
jak latać” Mały Książe – Antoine de Saint-
Exupery. Pastor z Agnieszką byli i są takimi
cichymi aniołami, którzy byli wtedy takimi moimi
przewodnikami jak walczyć wiarą – gdy życie
mojej siostry i jej dzieci było mocno zagrożone u
boku partnera psychopaty i działy się straszne
rzeczy. Sytuacja po ludzku była bez wyjścia. Dla
mojej rodziny była to tragedia życiowa, która
toczyła się latami. Wierzyć, że coś się zmieni, gdy
osoba jest uzależniona, jest ofiarą i działa
syndrom sztokholmski – było bardzo trudno.
Można było popaść w beznadzieję, albo jeszcze
bardziej wzmocnić swoją wiarę i walczyć białą
bronią – zło, dobrem zwyciężać – modlitwą,
ufnością, walczyć wiarą. Tak ważne wtedy
trzymać się jeszcze bardziej Boga i Jego
obietnicom, mimo wszystko, czasem resztkami
sił. Tylko właśnie musimy mieć przyjaciół w
wierze, bo samemu nie damy rady – jest to za
trudne. W każdym problemie czujemy się słabi,
ale możemy być mocni w Bogu. Zaufanie ponad
wszystko, skupienie się na modlitwie, Słowie
Bożym doprowadziło do zwycięstwa, do wolności.
Była to trudna lekcja ale wzmocniła moją wiarę i
przekonanie w realną moc Bożą, której
doświadczyłam ufając całym sercem. 
 „Szukajcie najpierw Królestwa Bożego i jego
sprawiedliwości, a to wszystko będzie wam
dodane.” Mt 6,33
Tak usłyszałam, od znajomej i szukałam całym
sercem, a potem wszystko się poukładało. 
Było to przygotowanie do następnej walki o
dziecko. Ta droga też była bardzo trudna i trwała i
trwała Też miałam różne wzloty i upadki. Jednak
wiedziałam, że trzeba znów na maxauchwycić się
wiary.  Zaufaj Panu z całego swojego serca i nie
polegaj na własnym rozumie, licz się z Nim na
wszystkich swoich drogach, a On prostować
będzie twoje ścieżki.” Przy Sal 3,5-6

 Tak powiedziała mi wtedy inna znajoma i
uchwyciłam się tego. Modliłam się i dostałam
werset: “Lecz Ci co zaufali Panu, odzyskują siły,
otrzymują skrzydła jak orły: biegną bez
zmęczenia, bez znużenia idą.” Iz 40, 31
Teraz też  mam duże problemy i jak Julita
poprosiła mnie bym napisała ten artykuł –
pomyślałam to najgorszy moment, bo tyle rzeczy
sypie się naraz. Nie mam na nic czasu bo
pracować i mieć dwójkę maluszków jest
naprawdę ciężko, a po całym dniu po prostu
padam ze zmęczenia. Nie karmię się tak Słowem
jakbym chciała i do tego same problemy. Ale
później pomyślałam, że może właśnie jest na
odwrót. Może to właściwy czas by przypomnieć
sobie co Bóg zrobił dla mnie jak było mi ciężko i
jak wyprowadził z naprawdę jeszcze
trudniejszych sytuacji. Był cud uwolnienia, cud
narodzenia, to teraz będą kolejne cuda. 
    Życie chrześcijanina jest nieustającą walką
dobra ze złem. Musimy wciąż sobie przypominać,
że Bóg umiłował nas miłością bezwarunkową,
oddając swojego Syna, aby nas wybawić i odkupić
nasze winy. Bóg chce dać nam RADOŚĆ i POKÓJ.
Mimo różnych problemów, okoliczności musimy
kierować wzrok na Niego. Gdy upadamy,
szukajmy pomocy wśród prawdziwie wierzących
chrześcijan. Gdy nasza wiara słabnie, niech ich
nas umacnia i będzie przykładem. Gdy nie mamy
siły się modlić, niech inni modlą się za nas
żebyśmy powrócili na Boże tory i napełniali się.
Każdy z nas ma wzloty i upadki. Nie możemy
pozwolić zgnieść się problemami – nieustannie
trwa walka duchowa. 
 „Nie toczymy bowiem walki przeciw krwi i ciału,
ale przeciw zwierzchnościom przeciw władzom,
przeciw rządcom ciemności tego świata, przeciw
duchowemu złu na wyżynach niebieskich”. Ef 6,12
Lecz gdy ufamy, uchwycimy się całym sercem
wiary, ostatecznie wygramy. Nieraz może nam się
wydawać, że nie ma widoku, że przegrana bitwa,
ale to tylko pojedyncza małabitewka, a
ostateczna walka jest wygrana – bo w Nim mamy
ZWYCIĘSTWO zawsze, bo to dokonało się już na
krzyżu. 
 Trudności są częścią życia i zmuszają nas do
zmierzenia się z nimi twarzą w twarz. Alinka
Wieja pisała, że możemy próbować przed nimi
uciec ale wtedy są jak sępy – wielkie drapieżne
ptaki, które polują na swoją ofiarę, by w końcu ją
zaatakować, rozszarpać i wtedy w ostateczności
poddajemy się złu. My mamy być jak orły –
chronić życie i wzbijać się w trudnościach. 
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Nasz Pan daje nam taką obietnicę, że jak Jemu
zaufamy – odzyskamy siły, będziemy biec bez
zmęczenia i wzbijać się na wyżyny. Tak jak lew
uznawany jest za króla ziemi, tak orzeł za króla
nieba. Jest symbolem siły, wytrwałości i mocy,
nawiązuje do młodości, która oznacza pełnię sił.
W te atrybuty chce nas wyposażyć nasz Ojciec, bo
wie jak bardzo jest nam to potrzebne w
pokonywaniu problemów.
On chce się o nas zatroszczyć, prowadzić,
nakarmić Słowem i pomóc człowiekowi wzbić się
na wyżyny swojego życia – pełnego obfitości,
szczęścia, pokoju i harmonii. 
 „Jest niczym orzeł, który pobudza do lotu swoje
młode, unosi się nad swymi pisklętami,
rozpościera swoje skrzydła, bierze na nie młode i
niesie je na lotkach swoich.” PWT 32,11
Pokazana jest tu troska Boga, opieka, chce nas
wziąć pod swoje skrzydła. Motyw Bożych skrzydeł
często jest w psalmach. 
 „Okryję cię swoimi piórami i schronisz się pod
Jego skrzydłami”. Ps. 91,4
 „Chronię się pod cień Twoich skrzydeł, aż
przejdzie klęska”. Ps. 57,2
To pokazuje jak bardzo Bóg nas kocha i chce dać
nam schronienie w Jego ramionach, dać pokój,
ukojenie i troszczyć się o nas. Orzeł słynie również
z ostrego, dalekosiężnego wzroku – mamy mieć
dalekosiężny wzrok skierowany na Boga, patrzeć
z dalszej perspektywy. Zwycięstwo dokonało się
już na krzyżu – my mamy trwać i ufać, patrzeć nie
krótkowzrocznie tu i teraz, tylko z dalszej
perspektywy, jako zwycięzcy w Bogu. Mamy
kierować swój wzrok na najważniejsze wartości w
naszym życiu – na cel naszego życia, na coś co
nigdy nie przeminie – na Słowo Boże i osobę
Jezusa Chrystusa. To właśnie trudności pomagają
nam poznać takiego Boga, jakiego jeszcze nie
znaliśmy… Odkryć jak bardzo nas kocha.
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N A U C Z A N I A  N A  W Y S O K I M
W  P I G U Ł C E

Miłość chrześcijańska to platforma na której
społeczność różnych osób może zbudować
jedność między sobą. Miłość prowadzi do zgody i
współpracy, a jej wyrażanie pozwala
pokonywać różnice bez prób narzucania
jednolitości. W kontekście relacji rodzinnych i
kościelnych, zachęcam do postępowania z pokorą,
łagodnością i cierpliwością, aby
zachować jedność Ducha. W praktykowaniu
jedności poprzez miłość nieocenioną wartość
stanowi komunikacja, empatia i szacunek dla
indywidualności. Umiejętność akceptacji i
otwartości pomaga w utrzymaniu zdrowych relacji
interpersonalnych. Ostatecznie, w kazaniu
zachęcam do dążenia do doskonałości poprzez
przyjęcie miłości jako spójni życia
chrześcijańskiego.

W przypowieści o minach, Jezus uczy nas, że jako
słudzy oczekujący na powrót Pana powinniśmy
wykonywać powierzone nam zadanie dbania o
pomnażanie jego majątku. W życiu chrześcijanina
oznacza to rozszerzenie wpływu królestwa Bożego.
Jeśli chcemy usłyszeć od Pana gdy przed nim
staniemy słowa pochwały „sługo dobry, byłeś wierny
w małych rzeczach” to powinniśmy
wykorzystywać czas w tym roku na poszerzaniu
Królestwa Bożego w tych miejscach gdzie będziemy.

Przynoś zysk

7  S T Y C Z N I A 2 1  S T Y C Z N I A

Jedność w miłości

Jedność w różnorodności 
Jedności w różnorodności to wyzwanie i cel dla
wspólnoty wierzących. Złamanie jedności
może sprawić, że stajemy się ofiarami duchowego
wroga. Jedność nie oznacza jednolitości,
ale harmonijnego współistnienia różnorodności.
Nawiązując do przykładów z natury,
organizmu ludzkiego i muzyki, ukazałem, że
różnorodność może prowadzić do jedności.
Jednak, jak pokazuje historia, wymaga to wspólnego
fundamentu. Jezus i Biblia są
fundamentem jedności, a szacunek i uczenie się od
siebie nawzajem są kluczowe. W
nauczaniu zachęcam do poszukiwania sposobów
budowania jedności w życiu rodzinnym i
kościelnym.

Jedność w służbie 
W nauczaniu o znaczeniu jedności w służbie
chrześcijańskiej, zwracam uwagę na fakt, że
autentyczna wiara objawia się w uczynkach, a nie tylko
w intelektualnej dyskusji. Podkreślam
potrzebę jednomyślności w służbie oraz konieczność
przezwyciężania różnic dla dobra
jedności. Przywołałem historię Eliasza, który dzięki
wierze dokonał znaczących zmian w
zaledwie jedno popołudnie. Następnie wskazałem na
siłę zjednoczonego wysiłku, obecną
nawet w świecie przyrody. Zachęcam do zachowania
łączności z Chrystusem, gotowości do
współpracy i pozostawania na wyznaczonym miejscu w
ciele Chrystusa, jakim jest Kościół.
Na koniec zachęciłem do budowania jedności w
Kościele, by Duch Święty mógł działać
przez zjednoczoną wspólnotę wierzących w Pana Jezusa
Chrystusa.

1 4  S T Y C Z N I A 2 8  S T Y C Z N I A
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Czasem gubię się w tym świecie. Bynajmniej nie
dlatego, że mam oczy utkwione w Niebie, ale
dlatego, że są zapatrzone na to, co mnie otacza. 

Skupiam się na tym, co mnie dotyka, rani, co mi nie
pasuje. Skupiam się na ludziach, ich zachowaniach,
wadach. Skupiam się na tym, czego nie powinnam,
co niszczy mojego ducha i moje serce, bo grzech jest
kolorowy i błyszczący, jak coś ładnego, co chce się
mieć. 

Potykam się o urazy, błądzę wśród gniewnie
wypowiedzianych słów. Próbuję zatkać pustkę
chwilowymi emocjami i uczuciami, choć już zbyt
mocno z niej wieje, żeby to mogło pomóc. 

I ciągle jakby zapominam — mój Bóg, moje
zaopatrzenie, jest niezależne od tego świata.
Niezależne od wszystkiego, co mnie spotyka, co mnie
rani. Źródło mojego życia jest w Nim, a nie w tym, co
ludzkie. Na Nim mogę polegać zawsze. Do Niego
zawsze mogę przyjść. On zawsze czeka. Pełen
miłości. Nigdy nie zawodzi. 

Bóg zna nasze serca. Wie, że są podatne na
najmniejsze drżenie emocji, że nawet mały trzepot
zranienia może pobudzić je do gniewu. 
Nic Go nie zaskoczy. Nie musisz się o to martwić. 

Wiara może przechodzić różne kryzysy. I to jest w
porządku, przecież nawet Piotr wyparł się Jezusa,
choć z Nim przebywał, widział Go, chodził z Nim.
Możemy mieć pytania, wątpliwości, możemy zagapić
się na ten świat odrobinę za długo. To nie uraża
Boga. Nasze pytania i błądzenie nigdy Go nie
urażają, jeśli w końcu znów prowadzą do Niego. 
Jeśli w końcu wzrastamy w wierze, jeśli na nowo się
podnosimy. 

„Przeniknij mnie, Boże, i poznaj moje serce;
wypróbuj mnie i poznaj moje myśli; I zobacz, czy jest
we mnie droga nieprawości, a prowadź mnie drogą
wieczną.”
  Psalmów   139:23-24   

Zagubić się w Bogu, nie w świecie



Na czym polega system teologiczny
zwany dyspensacjonalizmem?

K Ą C I K  T E O L O G I C Z N Y

K R Z Y S Z T O F  K R A J E W S K I

Dyspensacjonaliści interpretują historię
zbawienia jako składającą się z różnych okresów
(dyspensacji), w których Bóg działał w
charakterystyczny sposób wobec ludzkości.
    Większość dyspensacjonalistów jest
premilenialistami, co oznacza, że wierzą w
dosłowne tysiącletnie panowanie Chrystusa na
ziemi zwane popularnie Millenium. Nastąpi ono
po powtórnym przyjściu Jezusa Chrystusa.
Według tego poglądu przed końcem szóstej
dyspensacji (czasu łaski) nastąpi Wielki Ucisk, w
czasie którego objawi się Człowiek Grzechu
(Antychryst), który zgodnie z proroctwem
zawartym w księdze Objawienia oraz 2 Liście do
Tesaloniczan, zostanie zniszczony po triumfalnym
przyjściu Chrystusa. Święci okresu Starego
Testamentu oraz eonu łaski, czyli Kościoła, będą
sprawować rządy przez 1000 lat nad narodami
Ziemi.
Po upływie 1000 lat ma rozegrać się ostateczna
bitwa pomiędzy Chrystusem a mocami
ciemności. Jest to bitwa zwana Wielki Armagedon
lub Bitwa Goga i Magoga.
Cechą dyspensacjonalizmu jest również
odróżnienie Izraela od Kościoła. Polega ono na
tym, że Kościół nie zastąpił Izraela w Bożym
planie, a obietnice dane Izraelowi zostaną
wypełnione podczas Tysiącletniego Królestwa
Chrystusa. Ponadto uwaga Boga, skupiona
obecnie na Kościele, zostanie z powrotem
skierowana na Izrael. 

Naucza o tym Apostoł Paweł w Liście do Rzymian 9
do 11. Dyspensacjonalizm powstał w Anglii w XIX
wieku, a jego twórcą jest John Nelson Darby.  Darby
uważał, że Biblia należy interpretować dosłownie, a
w szczególności proroctwa biblijne należy rozumieć
jako opisy konkretnych wydarzeń, które mają się
wydarzyć w przyszłości.
    Dyspensacjonaliści wierzą, że Biblia i dzieje
człowieka zostały podzielona na siedem
dyspensacji, które charakteryzują różne sposoby
relacji człowieka z Bogiem. Każda dyspensacja
charakteryzuje się ustanowieniem zasad prawa
moralnego oraz karą za nie przestrzeganie go.
1. Niewinność (Rdz 1,1 – 3,7). Dyspensacja ta
obejmuje okres od stworzenia Adama i Ewy
do ich pierwszego grzechu w Ogrodzie Eden. W tym
czasie Adam i Ewa nie mieli jeszcze dzieci i żyli w
doskonałej harmonii z Bogiem w raju, nie mając
świadomości grzechu ani potrzeby zbawienia. Po
pierwszym upadku w grzech, Bóg wygnał ich z
Ogrodu Eden, do którego mieli zakaz wstępu.
2. Sumienie (Rdz 3,8 – 8,22). Dyspensacja
obejmuje okres od pierwszego grzechu do
potopu. W tym okresie ludzie byli prowadzeni przez
sumienie, które pozwalało im rozróżniać dobro od
zła. Nie było jeszcze ustalonych pisemnych
przykazań. Dyspensacja kończy się potopem, który
był karą dla ludzi za ich odstępstwo i
rozpowszechnienie grzechu.
3. Rządy ludzkie (Rdz 9,1 – 11,32). Obejmuje okres
od potopu do zbudowania Wieży Babel. 
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K Ą C I K  T E O L O G I C Z N Y

Bóg zaczął ustanawiać panowanie i rządy ludzkie i
układać prawa, aby kontrolować postępowanie
ludzi. W tym okresie doszło do rozprzestrzeniania
się ludzkości i wyznaczania granic narodów.
Dyspensacja kończy się karą za nieposłuszeństwo w
postaci pomieszania języków i rozproszeniem w
różne części świata.
4. Obietnica (Rdz 12,1 – Wj 19,25). Dotyczy okresu
od zbudowania Wieży Babel do wyjścia Izraelitów z
Egiptu. Bóg zawarł przymierze z Abrahamem, a
właściwie to złożył mu obietnicę, że da mu
potomstwo i błogosławieństwo. W tym okresie Boży
plan zbawienia koncentrował się na narodzie
Izraela, który dopiero powstawał. Bóg obiecał
potomkom Abrahama ziemię i błogosławieństwo.
5. Prawo (Wj 20,1 – Dz 2,4). To długa dyspensacja
obejmująca wyjście Izraelitów z Egiptu do śmierci
Chrystusa na krzyżu. W tym okresie Bóg dał
Izraelowi Prawo Mojżeszowe, które miało regulować
życie religijne, społeczne i moralne. Ludzie byli
oceniani według przestrzegania prawa, ale nie
mogli spełnić jego wymagań. Osiągali zbawienie
wierząc w Boże miłosierdzie i łaskę przebaczenia.
6. Łaska (Dz 2,4 – Ap 20,3). Dyspensacja łaski
dotyczy okresu od zmartwychwstania Chrystusa do
Jego drugiego przyjścia na ziemię. Po
zmartwychwstaniu Syna Bożego, zbawienie stało się
dostępne dla wszystkich ludzi z łaski przez wiarę w
Jezusa Chrystusa. W tym okresie Kościół jest
głównym narzędziem Boga w pracy wśród narodów
świata.
7. Tysiącletnie Królestwo (Ap 20,4 – 20,6).
Dyspensacja trwa 1000 lat. Obejmuje okres od
powrotu Chrystusa na ziemię do Wielkiego
Armagedonu. W tym okresie Chrystus będzie rządził
na ziemi przez tysiąc lat, a Kościół będzie
współrządził z Nim. Izrael będzie najpotężniejszym
państwem świata. Po tym okresie nastąpi sąd
Białego Tronu a wszechświat zostanie stworzony na
nowo. 
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STUDIUM BIBLIJNE

Spotkania dla Kobiet

sobota 10.02.2024 godz.18:00
Kraków-Ruczaj, ul. Kobierzyńska

Sobota 10.02.2024
godz.18:00

Kraków-Ruczaj, 
ul. Kobierzyńska

Zapraszamy wszystkie Panie na
spotkanie kolejnego studium

biblijnego.
Tym razem będziemy czytać

historię wdowy z Sarepty,
kobiety, która odważnie

odpowiedziała na wyzwanie
wiary (I Krl 17:7-24).

Wstęp wolny!
Więcej informacji u

organizatorki, Ani Turakiewicz.



SPOTKANIA DLA KOBIET. 
O tym mówiłyśmy 

Ania Turakiewicz

21

Jak co miesiąc, w sobotę 20 stycznia
spotkałyśmy się na krakowskim Ruczaju, aby
razem zgłębiać Bożą mądrość czytając historie
biblijnych kobiet. Tym razem analizowałyśmy
historię Królowej Saby i jej wizyty u Króla
Salomona. 
Jest wiele rzeczy, które możemy zaczernąć dla
siebie z tej historii, m.in.:
- prawdziwa mądrość pochodzi od Boga 
- nie przestawaj się rozwijać się (m.in.
intelektualnie)
- miej odwagę, aby wyjść ze swojej strefy
komfortu i zadawać pytania, poszukuj mądrości
- doceniaj inne kultury, czerp od nich to, co
cenne
- mądra osoba zna granice swojego rozumu;
miej pokorę, znaj swoje ograniczenia
- prawdziwa mądrość od Boga zawsze idzie w
parze z pokorą
- nie obawiaj się ujawnić swojej niewiedzy
- idź do mądrych ludzi, przebywaj z nimi i czerp
od nich mądrość
- obcowanie z Bogiem jest źródłem mądrości,
Chrystus jest ucieleśnieniem mądrości (Mt
12:42)

- chciej się uczyć od mądrzejszych od
siebie
- miej własne przekonania, nie przyjmuj
bezrefleksyjnie opinii innych pod presją
otoczenia
- dociekaj prawdy o życiu i świecie
- polegaj na swoich obserwacjach i
doświadczeniu; jeśli możesz, to
sprawdzaj, jak jest naprawdę , nie
przyjmuj wszystkiego bezkrytycznie
- miej otwarty umysł
- bądź gotowa do dialogu
- nie osądzaj, nie potepiaj, bądź gotowa
słuchać
- żyj tak, aby widzieli w Tobie Bożą
mądrość
- ucz się o Bogu, ale też poznawaj Go
osobiście



STUDIUM BIBL I JNE

KURS EWANGELII
WEDŁUG ŚWIĘTEGO
JANA Z PASTOREM

ODKRYJ, CO KRYJE
SIĘ W EWANGELII
ŚW. JANA.  
Czy chcesz poznać głębsze znaczenie jednej z
najciekawszych Ewangelii? Jeśli tak, serdecznie zapraszamy
Cię na wyjątkowy kurs, który odbędzie się w siedmiu
spotkaniach .

Będzie to niezwykła okazja do zgłębienia podstaw wiary
oraz zrozumienia istoty odkupienia, które dokonało się
poprzez ofiarę Jezusa Chrystusa na krzyżu. Podczas kursu
wyjaśnimy w sposób klarowny i przystępny, jaką drogę
obrać, aby osiągnąć życie wieczne i pewność zbawienia po
ziemskiej podróży. Nasz Pastor przeprowadzi Cię przez
treści Ewangelii według Świętego Jana, dzieląc się
głębokim zrozumieniem i duchową mądrością.

Kurs kończy się otrzymaniem świadectwa, które potwierdzi
Twoje uczestnictwo w tym szczególnym procesie
duchowym. Każdy uczestnik otrzyma także egzemplarz
Nowego Testamentu lub Biblii, aby móc kontynuować
swoją duchową podróż.

Jeśli chcesz odkryć tajniki tej niezwykłej Ewangelii i
pogłębić swoją wiarę, zachęcamy Cię do skontaktowania
się z Pastorem Krzysztofem osobiście lub poprzez adres
mailowy: 4pk@wp.pl  

kurs bibli jny 

7 INSPIRUJĄCYCH SPOTKAŃ

17



JOY WEEKEND! JOY WEEKEND! Z MYŚLĄZ MYŚLĄ  
O MŁODYCHO MŁODYCH

Do rodziców dzieci oraz nauczycieli zborowych szkółek niedzielnych KChB. 

Zaproszenie do udziału w Joy Weekendzie 9-11 lutego 2024 w Ośrodku
Radość.

W imieniu Chrześcijańskiej Fundacji Radość zachęcam Was wraz z Waszymi
podopiecznymi szkółkowymi dziećmi zarówno polskimi jak i innych narodowości

w wieku 8-14 lat do udziału w naszym kolejnym Joy Weekendzie czyli
chrześcijańskim, językowym obozie weekendowym organizowanym cyklicznie
przez naszą fundację. Tym razem zorganizujemy go po raz siódmy z kolei przy

współpracy z naszym wieloletnim partnerem misyjnym z Belfast Royal Academy
z Irlandii Północnej.

Ten Joy Weekend odbędzie się w dniach 9-11 lutego 2024 roku w ośrodku KChB
w Warszawie-Radości. Cały program zapewni nam 19 osobowa grupa młodzieży
pod przewodnictwem mojego przyjaciela Davida Morrisona - nauczyciela w tej

szkole.
 

Program będzie prowadzony w języku angielskim z tłumaczeniem na język
polski. Chrześcijańska Fundacja Radość pokrywa koszty organizacyjne oraz

koszty wyżywienia natomiast uczestnicy w tym opiekunowie pokrywają jedynie
koszty zakwaterowania 100 zł od osoby oraz koszty własnego transportu do

Radości.

Obóz ten zaczyna się rejestracją w recepcji ośrodka Radość w piątek, 9 lutego od
godz. 16:00, a kończy się w niedzielę, 11 lutego po obiedzie. Tematem wiodącym
całego obozu będzie życie Józefa, a głównym wersetem biblijnym: Jana 10:10. W

programie przewidziane są między innymi 4 spotkania ogólne (w tym
ewangelizacyjne w sobotę wieczorem) oraz 8 warsztatów tematycznych w
sobotę i w niedzielę rano. W przypadku odpowiedniej pogody planujemy

wspólny spacer do lasu oraz zabawy na świeżym powietrzu na terenie ośrodka.
Zachęcamy dzieci do przygotowania się i do brania udziału w sobotnim

popołudniowym talent show z zastrzeżeniem że dopuszczamy jedynie program
o charakterze chrześcijańskim. 

Henryk Podsiadły
Chrześcijańska Fundacja Radość

Więcej informacji na stronie: http://www.fundacja-radosc.pl/
oraz pod adresem e-mail: biuro.fundacja.radosc@gmail.com 

mailto:biuro.fundacja.radosc@gmail.com
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WYDARZY SIĘ WKRÓTCEWYDARZY SIĘ WKRÓTCE

Drogie siostry w Chrystusie!
Zapraszamy na Dzień Kobiet

PROSIMY ZAPISAĆ W KALENDARZE DATĘ

SOBOTA, 9 MARCA 

(WIĘCEJ INFORMACJI WKRÓTCE)

DZIEŃ KOBIETDZIEŃ KOBIET
  NA WYSOKIM!NA WYSOKIM!



W czasie ferii zimowych, w niedziele 11,
18 i 25 lutego ok. 11:00 Szkółka

Niedzielna zaprasza dzieci w wieku 3-12
lat na biblijny klub filmowy.

Udział w seansie jest bezpłatny.
Sala kinowa, os. Wysokie 22, I piętro.
Więcej szczegółów u organizatorów.

SZKOLKA NIEDZIELNASZKOLKA NIEDZIELNA--
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Spotkanie z
Adamem Weberem

SZKOLKA NIEDZIELNASZKOLKA NIEDZIELNA--

22

25 lutego w Szkółce będziemy mieć wyjątkowego
gościa - odwiedzi nas Adam Weber.

Wujek Adam to tato Antka, Stefana i Józka. Jest
muzykiem - gra na wielu instrumentach, m.in. na
waltorni. Wraz z żoną Anią i swoim zespołem na co
dzień tworzy narzędzia i aplikacje wspomagające
muzyczny rozwój dzieci. 

Tematem spotkania będzie korzystanie przez
dzieci ze sprzętu komputerowego i
bezpieczeństwo w poruszaniu się w Internecie. Z
pewnością będzie to cenne i pożyteczne
spotkanie. 





PROŚBY MODLITEWNE
O to szczególnie prosimy naszego Ojca w Niebie 

Prosimy Boga o bezpieczne ferie zimowe 

25

ZACHĘCAMY DO WSPÓLNEJ MODLITWY  ZA DZIECI I
MŁODZIEŻ  Z  NASZEGO ZBORU, KTÓRE W TYM MIESIĄCU BĘDĄ
MIEĆ  FERIE ZIMOWE. NIECH TEN CZAS BĘDZIE DLA NICH
OWOCNYM ODPOCZYNKIEM OD OBOWIĄZKÓW, A DOBRY
OJCIEC CZUWA NAD ICH BEZPIECZEŃSTWEM I  OPIEKUJE SIĘ
NIMI.   

Prosimy Ojca o przebudzenie w ko�ciele  

MÓDLMY SIĘ  ZA DUCHOWE PRZEBUDZENIE W NASZYM
KOŚCIELE ORAZ INNYCH ZBORACH I  WSPÓLNOTACH
CHRZEŚCIJAŃSKICH. NIECH DUCH ŚWIĘTY OBJAWIA SWOJE
ŁASKI I  DZIAŁA W KAŻDYM I  KAŻDEJ Z NAS, ABYŚMY MOGLI
SKUTECZNIE NIEŚĆ  EWANGELIĘ .   



WERSET WYBRAŁA DLA WAS: ANIA KRAJEWSKA

WERSET MIESIĄCA
SŁOWO BOŻE

Rozważaj go w swoim sercu w lutym

“Jezus stanął i wołał: Jeśli ktoś pragnie, niech przyjdzie do mnie i pije.
Kto wierzy we mnie, jak mówi Pismo, rzeki wody żywej popłyną z jego
wnętrza. A to mówił o Duchu, którego mieli otrzymać wierzący w
niego.”
Jana   7:37 - 39   UBG



GALERIAGALERIA



Kościół na Wysokim
os. Wysokie 22 , 31-820 Kraków

www.3kr.baptysci.pl

Skontaktuj się z Pastorem Krzysztofem Krajewskim
nr tel.: +48 501 253 516

mail: 4pk@wp.pl

Wesprzyj nasz Kościół
nr konta bankowego: 42 1240 4432 1111 0010 2166 7559

Bank Pekao S.A.

Masz pytania albo sugestie związane z biuletynem, 
chcesz wypisać się z listy mailingowej? 

Napisz do naszej Redakcji
mail: biuletyn.krakow@gmail.com

Dołącz do nas w social mediach!

Instagram: https://www.instagram.com/kosciolnawysokim
Facebook: facebook.com/3zborbaptystowkrakow

Członkowie naszego zboru mogą zostać członkami kościelnych grupek na
WhatsAppie. Jeśli chcesz do nich dołączyć, napisz do Pastora Krzysztofa.

 
Wszystkie aktualne nauczania znajdziesz na YouTube:

youtube.com/@iiizborkoscioachrzescijanb8081

Posłuchasz ich także na Spotify: podcast Rozmowy na Wysokim poziomie.


